




























































































































Brøndby, den 13. januar 2010 

Vedr. Lukning af Hermann Koch Gården: 

Vi var til informationsmøde, den 5. januar hvor vi blev Informeret om, at Hermann Koch 
Gården, skal lukkes 31. december 2010. Vi blev oplyst om, at næsten alle plejehjem i 
Valby blev involveret og også 1 på Vesterbro. Der skal ske en stor rokade, hvor flere end 
200 plejehjemsbeboere skal flyttes rundt med. 

Det er de mest skrøbelige ældre der skal rykkes op med rode og flyttes fra deres vante 
omgivelser til et nyt sted, som de Ikke kender {mange er flyttet inden for det sidste år og 
kun lige ved at føle sig til rette i deres nye omgivelser). De bliver kustet rundt med så 
man ville ønske at man var en burhøne - der er trods alt regler for hvad man kan tillade 
sig at gøre med dem. Hver gang man flytter rundt med de gamle bliver de bange og 
utrygge ved de nye omgivelser, og der går lang tid inden de følger sig hjemme det nye 
sted, og flere vælger den nemme løsning - at dø for at få fred. 

Min mor flyttede til Hermann Koch Gården i starten af september 2009, og vi gjorde 
meget ud af at finde et sted som hun kunne lide og syntes om. Det er først nu, næsten 
½ år efter at hun føler sig hjemme og tror på at hun bor der. De første 3 måneder tabte 
hun sig næste 5 kg. til 36 kg, fordi hun følte sig usikker og utryk. Den sidste måned er 
det dog gået meget fremad, og hun er nu tilbage på mere end 40 kg. igen - og nej vi har 
ikke turde at fortælle hende at hendes dejlige dejligt plejehjem nu skal lukkes - hun vil 
bryde sammen og måske dø af det ® 

Men 

Såfremt det bliver bestemt, at Hermann Koch Gården skal lukkes, må det være et 
mindstekrav at det så bliver sidste gang at min mor skal flyttes, og det må samtidig 
være en betingelse, at hver sal bliver flyttet samlet sammen med det kendte personale 
især Deres kontaktperson. Dette er sket på alle de øvrige plejehjemslukninger som er 
besluttet. 

Vi fik også at vide, at plejehjemmene skulle være på 2 værelser, men iflg. Jeres 
hjemmeside er det kun 1 plejehjem I Valby der opfylder disse betingelser. 

Da min mor flyttede Ind på Hermann Koch Gilrden, korn hun fra en 2 ½ værelses 
lejlighed, hvorfor vi lige har måttet smide div. møbler ud som hun nu kommer til at 
mangle bla. sofa, lænestole, spisebord, stole, garderobeskabe m.m. Det kan ikke passe 
at en pensionist nu skal anskaffe sig disse ting igen. Det værste er næsten at hun nu skal 
have en masse nye møbler som hun Ikke kender, og som hun derfor ikke følger sig til 
rette med. 

Med venlig hilsen 

Alis Barnewitz 
Datter af Svea Mogensen  

Flemming Barnewitz 
Barnebarn af Svea Mogensen 
































































